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З А П И С Н И К 
са 37. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 

 
 
 Тридесетседма сједница одржана је у три дијела.  
 Први дио сједнице одржан је 21. маја 2004. године, с почетком у 10,15 часова. Присуствовало 
је 37 посланика. Одсуство су оправдали: Елмир Јахић, Филип Андрић, Милорад Живковић, Абдулах 
Накаш и Нијаз Дураковић.  
 Из Савјета министара сједници су присуствовали предсједавајући Аднан Терзић и министар 
Драган Доко. 
 Сједници су  присуствовали Дамир Леко – потпредсједник Удружења произвођача и 
прерађивача меса; Златан Ивановић – Удружење перадара БиХ, Владимир Усорац – Удружење  
пољопривредних прозвођача РС и Смаил  Хаџалић – Цазин.  
 Из међународних органзација сједницу су пратили Sven Marius Urke, Маја Рибар и Едита 
Пашалић – ОHR, Јелена Деспот – ЕUPM и Мирсад Жига – америчка амбасада.  
 
 У дискусији о приједлогу дневног реда Хазим Фелић предложио је да се у дневни ред уврсти 
Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању идентичног текста Закона о полицијским 
службеницима, с обзиром да је Заједничка комисија управо завршила посао на усаглашавању.  
 Дом је усвојио приједлог Хазима Фелића, па је предсједавајући констатовао да 37. сједница 
има сљедећи  
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
1. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о царинској 

тарифи Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 
2. Захтјев посланика Николе Шпирића за разматрање Приједлога закона о допуни Закона о 

Високом судском и тужилачком савјету по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника, 

3. Захтјев посланика Николе Шпирића за разматрање Приједлога закона о допуни Закона о 
држављанству Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника, 

4. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о флашираним питким водама 
Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника,  

5. Приједлог закона о поступку медијације (друго читање), 
6. Именовање члана Комисије за спољну трговину и царине  (умјесто Хасана Муратовића), 
7. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Сједињених 
Америчких Држава о заштити и очувању одређене културне својине, 

b) Споразума између Босне и Херцеговине и Владе Републике Француске о реципрочном 
унапређењу и заштити инвестиција, 

c) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Албаније о укидању виза за носиоце дипломатских и службених пасоша, 

d) Уговора о слободној трговини између Босне и Херцеговине и Румуније, 
e) Конвенције о заштити лица с обзиром на аутоматску обраду личних података и 

Измјене и допуне Конвенције о заштити појединаца с обзиром на аутоматску обраду 
личних података, 
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f) Додатног протокола уз Конвенцију за заштиту појединаца с обзиром на аутоматску 

обраду личних података у вези са надзорним органима и прекограничним протоком 
података, 

g) Амандмана број 2. Кредитном споразуму између Европске банке за реконструкцију и 
развој  Босне и Херцеговине, 

8. Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању идентичног текста Закона о  
      полицијским  службеницима. 

 
Ад – 1: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о  
             царинској тарифи БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 Министар спољне трговине и економских односа Драган Доко поднио је Дому образложење 
захтјева за хитни поступак и Приједлога закона о допуни Закона о царинској тарифи. 
 Предсједавајући Савјета министара такође је говорио о важности доношења измјена Закона о 
царинској тарифи, као и о томе шта је Савјет министара учинио поводом примједби које су 
посланици на Приједлог закона изнијели на претходној сједници. 
 
 Послије излагања предсједавајућег Савјета министара, Златко Лагумџија поставио је питање 
ко све присуствује сједници Дома и по ком критеријуму су позивани, те шта је од материјала 
подијељено посланицима, изразивши сумњу да су поједини материјали дијељени селективно. 
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж одговорио је да су на сједницу позвани они који се 
редовно позивају на сједнице, а да су,  на приједлог предсједавајућег Савјета министара, који је изнио  
на Проширеном колегију, сједници присутни   чланови Радне групе која је учествовала у изради 
Приједлога закона. Што се тиче материјала, предсједавајући Рагуж рекао је да су сви посланици 
добили исте материјале и да ништа селективно није дијељено.  
 У дискусији у оквиру тачке дневног реда учествовали су: Бериз Белкић, Селим Бешлагић, 
Сеад Авдић, Тихомир Глигорић,  Сеада Палаврић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, Петар Кунић, 
Азра Хаџиахметовић, Мухамед Морањкић, Јозо Крижановић, Никола Шпирић, Никола Крагуљ и 
предсједавајући Савјета министара Аднан Терзић 
 Један број посланика у дискусији је изнио низ примједби на Приједлог закона, као и на 
захтјев за хитни поступак, те затражили да предсједавајући промијени захтјев са члана 105.на члан 
104. Пословника. 
 Након дискусије, предсједавајући Дома дао је паузу на захтјев Клуба СДС-а. 
 Након паузе, предсједавајући Савјета министара Аднан Терзић узео је ријеч, те је, поводом 
захтјева једног броја посланика да се промијени захтјев за процедуру, између осталог, рекао да се  
ради о томе да би допуна Закона о царинској тарифи поједине групације произвођача довела у 
позицију да би им ове мјере за мјесец дана биле беспотребне што би их довело у неповољан положај. 
Зато је замолио да се још једном размисли и да се привхати процедура по члану 105.  Уколико се 
инсистира да се процедура промијени на члан 104, затражио је паузу како би се консултовао са 
члановима Савјета министара. 
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж замолио је да Савјет министара пред Дом изађе са 
дефинитивним ставом око процедуре, па је у ту сврху дао паузу. 
 
 Након паузе, предсједавајући Савјета минстара обавијестио је Дом да није у могућности  
данас мијењати захтјев за процедуру јер се ради о одлуци Савјета министара. Нагласио је да је Савјет 
министара тражио ванредну сједницу оба дома само са овом тачком дневног реда јер је ситуација 
озбиљна, па је предложио да се сазове ванредна сједница за сљедећу седмицу, а да се с ове сједнице 
ова тачка скине.  
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж одговорио је да је ова сједница сазвана по хитном 
поступку управо због захтјева Савјета министара, а да су друге тачке уврштене из практичних 
разлога. Затим је, у име Колегија, предложио да се ова сједница прекине и наставак сазове за 28. мај, 
а да до тада Савјет министара одржи сједницу и на Дом дође са јасним ставом, о чему ће се наставити 
дискусија.  
 За ријеч се јавио Златко Лагумџија и затражио да Дом закључком јасно каже шта до сједнице 
Дома Савјет министара треба да уради, да испуни циљеве који су се данас у расправи чули, јер без 
тога одгађање нема сврхе, рекао је Лагумџија, па је предложио и текст закључака. 
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 Предсједавајући Мартин Рагуж рекао је да Савјет министара има довољно времена и да ће 
сагледати све аспекте проблема, па је констатовао да , у складу са чланом 25. Пословника, прекида 
37. сједницу и наставак сазива за 28. мај 2004. у 10,00 часова.  
 Овим је, у 12,45 часова,  завршен први дио сједнице. 
 
 Други дио 27. сједнице одржан је 28. маја 2004. године, с почетком у 10,20 часова. 
Присуствовало је 37 посланика.Оправдано су одсуствовали: Елмир Јахић, Иво Миро Јовић, Нијаз 
Дураковић, Момчило Новаковић и Златко Лагумџија.  
 Из Савјета министара наставку сједнице повремено су  присуствовали  Аднан Терзић, Драган 
Доко, Мирсад Кебо и Момир Тошић. Такође су присуствовали чланови Радне групе: Смаил 
Хаџиалић, Владимир Усорац, Златан Ивановић и Дамир Леко.  
 Из међународних организација сједницу су пратили Амра Имамовић – ОHR, Кристијан Хаупт 
и Жељко Грубешић – ОЕБС, Весна Вигњевић – UNHCR и Јелена Деспот – ЕUPM.  
 На почетку наставка сједнице министар спољне трговине и економских односа Драган Доко 
говорио је у име Савјета министара. Рекао је да су имали неколико састанака које су организовали у 
циљу појашњења свих предложених мјера везано за резерве које су истицане у дискусији на сједници 
Дома и које су  дате од посланика.  Приједлог ових допуна нема за посљедицу измјене стопа у Закону 
о царинској тарифи, већ да има ново поглавље закона које се зове «Тарифне квоте» које дају правни 
основ Савјету министара да интервенише у оним ситуацијама када одређених категорија меса нема 
довољно на нашем тржишту, па да се може набавити из иностранства, рекао је, између осталог, 
министар Драган Доко.  Даље је нагласио да не може рећи у којој су мјери успјели у отклањању свих  
недоумица, али да су увијек истицали гаранцију да су као Савјет министара спремни спровести све 
мјере на најквалитетнији могући начин, пазећи при томе на све могуће малверзације. Изразио је наду 
да ће Парламент имати повјерења у Савјет министара и изгласати допуне Закона о царинској тарифи.  
 Бериз Белкић затражио је да се ресорни министар очитује поводом писма које су посланици 
добили од замјеника високог представника, као и других писама која су стигла поводом предложеног 
закона. 
 Министар Доко одговорио је на питања Бериза Белкића. 
 Други замјеник предсједавајућег Дома Никола Шпирић рекао је да је очекивао да ће Савјет 
министара данас изаћи са приједлогом који ће значити рјешење проблема, на фону приједлога који су 
изнесени у дискусији на првом дијелу сједнице. Готово је сигурно да овакво инсистирање Савјета 
министара само може појачати сумње које су изрекли посланици, рекао је, поред осталог, Никола 
Шпирић, те напоменуо да је и од Парламента Федерације стигло писмо којим траже да се не 
прихвати процедура по члану 105, а да ни Министарство пољопривреде РС-а није дало сагласност,  те 
да  ресорно министарство Федерације БиХ није учествовало у креирању предложеног закона.  
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж констатовао је да је дискусија о захтјеву за хитни 
поступак завршена на првом дијелу сједнице, па је захтјев дао на гласање.  
 За захтјев гласала су 24 посланика, 12 је гласало против, један је био уздржан. По ентитетима, 
из Федерације БиХ за су гласала 23, а из Републике Срспке један посланик. 
 Како није било ентитетске већине, извршено је усаглашавање у Комисији Колегија, након 
чега је предсједавајући упознао  Дом о томе да је у Колегију постигнута сагласност, чиме је усвојен 
захтјев Савјета министара да се Приједлог закона о допуни Закона о царинској тарифи разматра по 
хитном поступку у складу са чланом 105. Пословника. Затим је отворио дискусију о Приједлогу 
закона. 
 
 Поводом Приједлога закона о допунама Закона о царинској тарифи вођена је дужа и 
полемична дискусија, у којој су учествовали: Никола Шпирић, Тихомир Глигорић, Младен Поточник, 
Петар Кунић,  Азра Хаџиахметовић, Сеад Авдић, Сеада Палаврић, Јозо Крижановић, Мухамед 
Морањкић, Милош Јовановић, Шефик Џаферовић, Изет Хаџић, Фатима Лехо и Бериз Белкић. Током 
дискусије говорили су и предсједавајући Савјета министара, министар Драган Доко и његов замјеник 
Момир Тошић. Такође су говорили и чланови Радне групе Владимир Усорац и Дамир Леко.  
 
 Након дискусије, предсједавајући је Приједлог закона дао на гласање. Међутим, у име Клуба 
СДС-а, Милош Јовановић затражио је паузу како би се консултовао са предсједником Владе РС-а у 
вези с приједлогом закључка који је изнио предсједавајући Савјета министара – да Дом усвоји 
Приједлог закона, а да закључком обавеже Савјет министара да у првој фази Закон примијени само до 
1/3 предвиђених квота,  а онда да сачини анализу шта су те мјере допринијеле, да о томе обавијести 
Парламент и да, евентуално, добију сагласност да иду даље. 
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 Предсједавајући Мартин Рагуж нагласио је да су посланици добили све елементе и да је 
предсједавајући Савјета министара овдје потврдио да има сагласност ресорних министара у 
ентитетским владама, те да он не може преузети одговорност да се ова тачка не заврши.  
 Милош Јовановић инсистирао је на паузи, рекавши да судбина закона зависи од гласова 
посланика СДС-а и да би они за Приједлог закона гласали уколико би од предсједника Владе РС-а 
добили писмену сагласност да се предвиђене кворте примијене до 1/3. 
 Предсједавајући Рагуж  рекао је како сматра да нема потребе за паузом, па је на гласање дао  
Приједлог закона с приједлогом закључка који је дао предсједавајући Савјета министара. Од 
присутних 37 за је гласало 19, против 15, уздржала су се 3 посланика. По ентитетима, из Федерације 
БиХ за је гласало 18, из РС један посланик. Због недостатка ентитетске већине спроведен је поступак 
усаглашавања у Колегију као Комисији.  

Предсједавајући је упознао Дом да у Комисији Колегија нема сагласности, па је  спровео  
други круг гласања, када су из Федерације БиХ против гласала 4 посланика, а из Републике Српске 
11.  

 Предсједавајући је констатовао да Представнички дом није усвојио Приједлог закона о 
допунама Закона о царинској тарифи БиХ.  

 Предсједавајући Рагуж даље је на гласање дао приједлог закључка који је у дискусији изнио 
Никола Шпирић.  

 За закључак гласало је 14 посланика, 4 против и 6 уздржаних – из Федерације за је било 10, из 
РС 4. Због недостатка ентитетске већине спроведен је поступак усаглашавања, након чега је 
предсједавајући обавијестио посланике да је у Колегију постигнута сагласност. Према томе, усвојен 
је сљедећи  
 

З А К Љ У Ч А К 
 С  циљем обнове и подизања домаће производње, Представнички дом Парламентарне скупштине 
Босне и Херцеговине задужује Министарство спољне трговине и економских односа да, у року од 60 дана, 
забрани извоз сировина из Босне и Херцеговине до нивоа до којег постоји потреба домаћих прерађивачких 
капацитета у Босни и Херцеговини.  
 
 Због дужине трајања сједнице и пленарне сједнице која се у 16,15 часова одржава због обраћања 
Парламенту генералног секретара НАТО-а , у име Колегија, предсједавајући је предложио да се заврше 7. и 
8. тачка, а да се онда сједница прекине. 
 Приједлог је прихваћен. 
 
Ад – 7: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Сједињених 
Америчких Држава о заштити и очувању одређене културне својине, 

b) Споразума између Босне и Херцеговине и Владе Републике Француске о реципрочном 
унапређењу и заштити инвестиција, 

c) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Албаније о укидању виза за носиоце дипломатских и службених пасоша, 

d) Уговора о слободној трговини између Босне и Херцеговине и Румуније, 
e) Конвенције о заштити лица с обзиром на аутоматску обраду личних података и 

Измјене и допуне Конвенције о заштити појединаца с обзиром на аутоматску обраду 
личних података, 

f) Додатног протокола уз Конвенцију за заштиту појединаца с обзиром на аутоматску 
обраду личних података у вези с надзорним органима и прекограничним протоком 
података, 

g) Амандмана број 2. Кредитном споразуму између Европске банке за реконструкцију и 
развој и Босне и Херцеговине, 

 
У оквиру ове тачке није било дискусије. 
Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију аката  из ове тачке. 

 
Ад – 8: Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању идентичног текста 

  Закона о полицијским службеницима. 
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Дом је једногласно усвојио Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању идентичног 

текста Закона о полицијским службеницима. 
 

 Овим је, у 15,30 часова, завршен други дио  37. сједнице. 
 
 Трећи дио 37. сједнице одржан је 9. јуна 2004. године, с почетком у 10,05 часова. 
Присуствовало је 39 посланика. Одсуство су оправдали Мехмед Суљкановић, Ибрахим Ђедовић и 
Мирко Благојевић. 
 Из Савјета министара сједници је присуствовао министар Драган Доко, а из међународних 
организација Маја Рибар – ОHR.  
 Сједница је рад наставила на реализацији 2, 3, 4, 5. и 6. тачке усвојеног дневног реда. 
 
Ад – 2: Захтјев посланика Николе Шпирића за разматрање Приједлога закона о допуни  
             Закона о Високом судском и тужилачком савјету по хитном поступку, у складу  
             са чланом 105. Пословника 
 
 Никола Шпирић образложио је захтјев за хитни поступак, као и потребу доношења овог 
закона.  
 У дискусији у оквиру ове тачке учествовали су: Сеада Палаврић, Муниб Јусуфовић, Никола 
Шпирић,  Милош Јовановић и Мирсад Ћеман. 
 Након дискусије, предсједавајући је на гласање дао захтјев предлагача за хитни поступак.  
 За је гласало 8, против 19, уздржала су се 4 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да захтјев за хитни поступак није усвојен и да ће се Приједлог 
закона о допуни Закона о Високом судском и тужилачком савјету разматрати у редовној процедури. 
 
Ад – 3:  Захтјев посланика Николе Шпирића за разматрање Приједлога закона о  
              допуни Закона о  држављанству БиХ по хитном поступку, у складу са  
              чланом 104. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије.  
 Са 18 гласова за, 14 против и једним уздржаним (из Федерације за је гласало 10, из Републике 
Српске 8) усвојен је захтјев Николе Шпирића за разматрање Приједлога закона о  допуни Закона о 
држављанству БиХ по члану 104. Пословника Дома.  
 
Ад – 4: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о флашираним  
            питким водама БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
 
 Министар спољне трговине и економских односа Драган Доко образложио је захтјев Савјета 
министара за хитни поступак. Дискутовали су  Мирсад Ћеман и Селим Бешлагић.  
 Након дискусије, Дом је једногласно усвојио захтјев Савјета министара за разматрање 
Приједлога закона о флашираним питким водама БиХ по члану 104. Пословника. 
 
Ад – 5: Приједлог закона о поступку медијације (друго читање) 
 
 Предсједавајући Дома констатовао је да је посланик Селим Бешлагић поднио амандмане на 
Приједлог закона позивом на члан 94.тачка 3.а. 
 У дискусији поводом амандмана учествовали су: Момчило Новаковић, Селим Бешлагић, 
Винко Зорић,  Петар Кунић, Бериз Белкић и Тихомир Глигорић. 
 
 Након дискусије, предсједавајући је констатовао да је Селим Бешлагић повукао 2. и 3. 
амандман, па је на гласање дао амандман бр. 1.  
 За амандан је гласало 17, против 18 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да амандман 1. није усвојен. 
 Још су кратко дискутовали Селим Бешлагић и Винко Зорић, а онда је предсједавајући на 
гласање дао Приједлог закона. 
 Са 31 гласом за, 3 против и једним уздржаним Дом је усвојио Закон о поступку медијације. 
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Ад – 6: Именовање члана Комисије за спољну трговину и царине   
            (умјесто Хасана Муратовића) 
 
 Предсједавајући је обавијестио посланике да је Клуб СДА предложио да се у Комисију за 
спољну  трговину и царине именује Изет Хаџић. 
 Дом је једногласно именовао Изета Хаџића  за члана Комисије за спољну трговину и царине.  

 
Овим је , у 11,00 часова , заваршена 37. сједница Представничког дома. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 37. сједнице. 
 

 
   СЕКРЕТАР                                                                                               ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 

  ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                        ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                Мартин Рагуж 

 
 
 
 
 
  


